



Gulf, Quebec, Newfoundland and Labrador and Maritimes Regions

Notice to Fish Harvesters

2025-2026 TOTAL ALLOWABLE CATCH FOR ATLANTIC HALIBUT (4RST)

Moncton, Quebec, St. John's and Halifax – June 2, 2025 – The Department of Fisheries and Oceans (DFO) today announced a Total Allowable Catch (TAC) for the Atlantic halibut fishery in Northwest Atlantic Fisheries Organization (NAFO) Divisions 4RST for the 2025-2026 season.

A TAC of 3,083 tonnes (t) is established for a one year period from May 15, 2025, until May 14, 2026. As part of this TAC, a 95 t allocation has been set aside under section 10 of the *Fisheries Act* to support the industry/DFO longline survey and tagging project.

The remaining allocation available for fishing is 2,988 t and will be distributed in accordance with the sharing formula established.

To address Atlantic halibut bycatch needs in the Unit 1 commercial redfish fishery and other mobile gear fisheries in NAFO Divisions 4RST, the Department will apply the same model used in 2024–2025 to calculate the temporary quota transfer. As a result, the mobile gear fleets are allocated **248.125 t**, while an allocation of **554.366 t** will be transferred to the inshore fixed gear fleet. Additionally, **230 t** of unused bycatch quota from the mobile gear fleets in 2024–2025 will be carried over to the inshore fixed gear fleet for use in 2025–2026. Both allocations are divided equally among the eight geographical inshore fixed gear fleets, resulting in **98.046 t** per fleet.

The initial allocations by fleet for 2025-2026, including the temporary transfer of quotas and the carry-over of bycatch quotas not used by mobile gear fleets in 2024-2025 to the inshore fixed gear fleets, before application of quota reconciliation, where applicable, are as follows :

Fleets	Allocations (t)
Eastern New Brunswick	205.740
Gulf Nova Scotia	139.915
Prince Edward Island	128.458
Western Newfoundland	765.251
Quebec North Shore	269.690
Gaspésie	1015.218
Magdalen Islands	211.364
Scotia Fundy	132.000
Mobile Gear < 19.81 m	78.750
Fixed Gear 19.81 m – 30.48 m	102.446
Mobile Gear 19.81 m – 30.48 m	22.200

Vessels > 30.48 m	147.175
Scientific survey	95.000

In taking this decision, the Minister took into account the best available science and considerations around maximizing the economic opportunities in this fishery by introducing the carry-forward flexibility for the 2025-2026 season. As such, this decision continues to meet the objective of long-term sustainability of the resource, while balancing fishing opportunities to various fleets in Atlantic Canada and Quebec, including ensuring that bycatch quota not required by the mobile gear fleet in other fisheries is made available in the directed fishery.

FOR MORE INFORMATION:

Julien Cormier

Senior Regional Advisor
Fisheries and Oceans Canada
Moncton, NB
506-377-5563

Steve Trottier

Senior Regional Advisor
Fisheries and Oceans Canada
Québec, QC
418-928-8637

Nancy Pond

Senior Regional Advisor
Fisheries and Oceans Canada
St. John's, NL
709-725-6912

Jennifer Saunders

Senior Regional Advisor
Fisheries and Oceans Canada
Dartmouth, NS
902-240-7529



Pêches et Océans
Canada

Fisheries and Oceans
Canada

Régions du Golfe, Québec, Terre-Neuve-et-Labrador et Maritimes

Avis aux pêcheurs

TOTAL AUTORISÉ DES CAPTURES POUR LE FLÉTAN ATLANTIQUE (4RST) EN 2025-2026

Moncton, Québec, Saint John's et Halifax – le 2 juin 2025 – Le ministère des Pêches et des Océans (MPO) annonce aujourd'hui le total autorisé des captures (TAC) pour la pêche du flétan atlantique dans les divisions 4RST de l'Organisation des pêches de l'Atlantique nord-ouest (OPANO) pour la saison 2025-2026.

Flétan atlantique 4RST

Un TAC de 3 083 t est établi pour une période d'une année s'échelonnant du 15 mai 2025 au 14 mai 2026. Dans le cadre de ce TAC, une allocation de 95 t est mise de côté en vertu de l'article 10 de la Loi sur les pêches pour soutenir le projet de relevé scientifique à la palangre et le programme d'étiquetage mené en partenariat entre l'industrie et le MPO.

L'allocation résiduelle disponible pour la pêche est de 2 988 t et sera distribuée conformément à la formule de partage établie.

Afin de répondre aux besoins en prises accessoires de flétan atlantique dans la pêche commerciale du sébaste de l'unité 1 et dans les autres pêches avec engins mobiles des divisions 4RST de l'OPANO, le ministère appliquera le même modèle que celui utilisé en 2024–2025 pour établir le transfert temporaire de quota vers les flottilles côtières avec engins fixes. Ainsi, les flottilles avec engins mobiles se verront attribuer **248,125 t** et une allocation de **554,366 t** sera transférée aux flottilles côtières avec engins fixes. De plus, **230 t** de quotas de prises accessoires non utilisés par les flottilles avec engins mobiles en 2024–2025 seront reportés aux flottilles côtières avec engins fixes pour l'année 2025–2026. Ces deux allocations seront réparties à parts égales entre les huit flottilles côtières avec engins fixes, ce qui représente **98,046 t** par flottille.

Ainsi, les allocations initiales par flottille pour 2025-2026, incluant le transfert temporaire de quotas des flottilles avec engins mobiles ainsi que le report des quotas de prises accessoires non utilisés par les flottilles avec engins mobiles en 2024–2025 vers les flottilles côtières avec engins fixes, avant application de la conciliation de quota, le cas échéant, sont les suivantes :

Flottilles	Allocations (t)
Est du Nouveau-Brunswick	205,740
Golfe-Nouvelle-Écosse	139,915
Île-du-Prince-Édouard	128,458

Ouest de Terre-Neuve	765,251
Côte Nord de Québec	269,690
Gaspésie	1 015,218
Îles de la Madeleine	211,364
Scotia Fundy	132,000
Engins mobiles < 19,81 m	78,750
Engins fixes 19,81 m – 30,48 m	102,446
Engins mobiles 19,81 m – 30,48 m	22,200
Bateaux > 30,48 m	147,175
Relevé scientifique	95,000

Dans sa prise de décision, la ministre a tenu compte des meilleures données scientifiques disponibles et des considérations relatives à la maximisation des possibilités économiques dans cette pêche en accordant la flexibilité de report pour la saison 2025-2026. Ainsi, cette décision continue de répondre à l'objectif de durabilité à long terme de la ressource, tout en équilibrant les possibilités de pêche pour les diverses flottilles du Canada atlantique et du Québec, notamment en veillant à ce que les quotas de prises accessoires non requis par la flottille de pêche aux engins mobiles dans d'autres pêcheries soient mis à disposition dans la pêche dirigée.

POUR PLUS D'INFORMATION :

Julien Cormier

Conseiller principal
Pêches et Océans Canada
Moncton, N.-B.
506-377-5563

Steve Trottier

Conseiller principal
Pêches et Océans Canada
Québec, QC
418-928-8637

Nancy Pond

Conseillère principale
Pêches et Océans Canada
St. John's, T.-N.-L.
709-725-6912

Jennifer Saunders

Conseillère principale
Pêches et Océans Canada
Dartmouth, N.-É.
902-240-7529